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V svet z optimizmom 
in celostno podobo 

E n a  n a j p o m e m b n e j š i h  strateških us
m e r i t e v  A l p i n e  v p r i h o d n j i h  let ih  j e  p r a v  
g o t o v o  u g o t a v l j a n j e  s v o j e g a  lastnega 
p o l o ž a j a ,  ana l i za  r a z m e r  z n o t r a j  i n  hkrati  
m o ž n o s t i ,  k i  s e  n a m  o b e t a j o  n a  trgu.  
Iskanje  identitete, ustreznih  u s m e r i t e v ,  
o b  v n a p r e j  začrtanih c i l i j h ,  j e  t e m e l j n a  
na loga.  

N a  v s e m  t e m  s l o n i  v s e b i n s k o  in  tudi  
v i z u e l n a  s l i k a  A l p i n e  in  n j e n i h  b l a g o v n i h  
z n a m k .  

S t e m i  v p r a š a n j i  s o  s e  sooč i l i  naši  
k l j u č n i  l j u d j e  k o n e c  p r e j š n j e g a  m e s e c a .  

N a l o g o  j e  p r e v z e l  pro f .  dr.  Miro  K l i 
ne,  k i  j e  s p o m o č j o  n a š e g a  n e k d a n j e g a  
št ipendista  Mat jaža  M a z z i n i j a  pr iše l  d o  
z a n i m i v i h  u g o t o v i t e v  o m n e n j u  trga o nas.  
N a  t e j  p o d l a g i  j e  gradi l  s v o j e  p r e d l o g e ,  k i  
n a j  b i  v k o n č n i  f a z i  p o m a g a l i  ustvarit i  
c e l o s t n o  p o d o b o  A l p i n e .  

V e m o ,  d a  i m a m o  p r a v z a p r a v  d v e  
g l a v n i  u s m e r i t v i  - špor tno  in  m o d n o ,  s 
k a r  š i r o k i m  n o t r a n j i m  p r o i z v o d n i m  in  
p r o d a j n i m  p r o g r a m o m .  T u j e  treba iskati  
tako  us t rezno  m e s t o  in  s v o j e  d e l o v a n j e  
podpret i  z v s e m ,  k a r  l a h k o  o m o g o č i  us
p e š n o  s o d o b n o  p o s l o v a n j e .  

U v o d o m a  j e  s p r e g o v o r i l  dr.  K l i n e ,  k i  
j e  razgrni l  p r v e  u g o t o v i t v e  i n  s v o j e  pred
loge .  Podpr l  g a j e  m a g .  T o m a ž  K r ž i š n i k ,  
p r o f e s o r  n a  A k a d e m i j i  z a  l i k o v n o  u m e t 
nost.  P r e d l o g  j e  p o ž e l  p r e c e j š n j e  o d o b r a 
v a n j e  p a  tudi  v e l i k o  v p r a š a n j  i n  o p o z o r i l .  

k i  b o d o  z a  n a d a l j e v a n j e  n a l o g e  p r a v  goto
v o  koristna.  

Pri t e m  b o d o  avtor j i  skuša l i  p r o m o v i -
rati n a š e  p r o g r a m s k e  znač i lnost i  i n  k v a 
litetne prednost i ,  k i j i h  i m a m o .  

A l p i n a  n i  o d  d a n e s  - i n  t o  m o r a m o  
izkoristit i .  D o b r i  p r o g r a m i ,  u s p o s o b l j e n  
kader,  r a z v o j n o  p r o d a j n o  m r e ž o  p o  v s e m  
svetu,  t rad ic i jo  in  š e  ka j .  

P o s e b n o  z a n i m i v o  j e  b i l o  " s o o č a n j e "  z 
m n e n j i ,  k i  j i h  i m a j o  o n a s  k u p c i  in  
p o s l o v n i  partnerj i .  L a h k o  s m o  u g o t o v i l i ,  
d a  z a n j e  n i s o  t o l i k o  p o m e m b n e  nekatere  
d o b r e  plati  A l p i n e  k o t  s o  tradic i ja  i n  tr-
pežnost ,  t e m v e č  u d o b n o s t ,  m o d n o s t ,  c e n a  
v p r i m e r j a v i  s k v a l i t e t o  - p o s l o v n o s t ,  k j e r  
p a  p o g o s t o  š e p a m o .  D o l g o l e t n e  i z k u š n j e  
s o  l a h k o  d o b r e ,  toda  d a n e s  s o  l a h k o  ž e  
c o k l a  r a z v o j u .  Posebno,  č e  n a š e  d e l o  
p r e i d e  v n a v a d e ,  k i  s o  l a h k o  š k o d l j i v e .  
T a k o  v e l j a  res  razmiš l ja t i  o lestv ic i  v r e d 
not  - g l e d a n o  z v i d i k a  trga, k u p c a .  

Srečan je  j e  p o k a z a l o ,  d a  j e  m e d  naši
m i  k l j u č n i m i  l j u d m i  ž e  v e l i k o  z n a n j a  p a  
tudi  v o l j e  z a  s p r e m e m b e .  T a k o  l a h k o  
u p a m o ,  d a  b o d o  p r i h o d n j a  leta, k i  b o d o  
s icer  težka,  l a h k o  d o b r a  o s n o v a  z a  š e  
v e č j o  u v e l j a v i t e v  A l p i n e .  Zato  p a  b o  
p o t r e b n o  p o l e g  z n a n j a  tudi  načrtnost i n  
d o s l e d n o s t .  

O d o g a j a n j u  n a  p o d r o č j u  pr iprav  
c e l o s t n e  p o d o b e  b o m o  sproti  poročal i .  

N e j k o  P o d o b n i k  
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Naši ljudje 
Ta čas odhaja iz Alpine stotnija 

delavk in delavcev, ki so leta, kaj 
leta - desetletja soustvarjali da
našnjo Alpino. 

Odhajajo mirno, dostojanstve
no, nekateri celo z veseljem. Čeprav 
kot tehnološki viški - na zavod za 
zaposlovanje. 

Za njimi ostaja velik prispevek, 
ki so ga vložili v Alpino, odhajajo pa 
izkušnje in mnogo znanja, ki so si 
ga nabrali v času, ko so zvesto 
opravljali svoje dolžnosti. 

Doživeli so, da so od samouprav-
Ijalca postali (so)lastniki Alpine. 
V razmerah kot je sedaj naša pa
noga, finančno gledano, ne pomeni 
veliko. Je pa dober občutek, "da sem 
nekaj naredil za to tovarno, pa tudi, 
da imam sedaj delnice ene naj
boljših proizvajalcev obutve pri 
nas." 

Seveda, korak, ki so ga napravili, 
ni lahek. V nestabilnih družbenih 
razmerah to predstavlja tudi ne
kakšno negotovost. Pa tudi niso bili 
vajeni, da bi dobivali še tako majhen 
denar - ne da bi delali. Toda to so 
vendarle zaslužili z dosedanjim de
lom. Vsak ima sicer svoje občutke in 
seveda - načrte. 

"Pa bom lahko varovala vnuke; 
priredil kakšno kravico več; če dru
gače ne - bom šel pa še malo "cera-
hat". Drugim bo ostala kakšna 
urica za klekljanje ali gobarjenje, 
morebiti tudi za kakšen izlet ali 
potovanje. 

Skratka, tisti, ki ostajamo, želi
mo, da se imate lepo. 

Še enkrat hvala, da ste delali 
vestno in pošteno. Hvala, da smo 
lahko delali z vami. 

Uredništvo 
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k a k o  POSLUJEMO 
S k l e p i  n a d z o r n e g a  s v e t a ,  sveta d e l a v c e v ,  u p r a v e ,  m n e n j a  l a s t n i k o v ,  m e n a g e r j e v ,  d e l a v c e v ,  s i n d i k a t a . . .  

Tudi izkušenim 
delavkam 

ni lahko 
Spremembe na Colu so prinesle dobre  rezultate; 

upajo,  d a  b o  še napre j  tako 
M a g d a  R u p n i k  j e  p r v a  do

mačinka,  k i  v o d i  o b r a t  n a  Colu.  
K o t  kaže, j e  t u d i  uspešna.  K 
t e m u  j e  p r i p o m o g l o  t u d i  to, d a  j e  
Se p r e d  s p r e j e t j e m  o d g o v o r n e  
naloge  v o d j e  obrata  d o  potan
kosti  spoznala  de lo  i n  r a z m e r e  
n a  Colu.  T u d i  s t rokovno  j e  z a  t o  
d e l o  d o b r o  p r i p r a v l j e n a .  

"Zares me ni skrbelo, ko  sem 
prevzela te naloge, s a j  sem vedela, 
k a j  me čaka Sedaj sem vpeljala 
drugačen način sodelovanja z vod
stvom in strokovnimi službami v 
Žireh. T ja  se vozim ob sredah in 
urejam vse, kar j e  potrebno. Med 
tednom pa seveda poje telefon. 
Oskrba j e  sedaj  tudi boljša, ker se  
Šofer tovornjaka ne ustavlja le 
vsak dan, temveč skoraj vsak dan. 
posebno odkar vozi tudi na Kal. Le 
proti koncu leta j e  včasih slabša; 
stali pa zaenkrat še nismo. 

Kar zadeva delo - smo za
ključili s proizvodnjo pancerjev. 
Sedaj  bodo na vrsti tako vzorci 
(potniška kolekcija), obutev za 
smučarski tek, kot za pancerje. 

Sedaj teče proizvodnja tekaške 
obutve na obeh trakovih (tudi na 
tako imenovanem pancerskem). 
Pri tem na tekaškem izdelujemo 
zahtevnejše zgornje dele, na pan
cerskem pa nekaj manj zahtevne. 
Seveda j e  lažje tistim, ki so vajeni 
delati določeno obutev; drugi ima
j o  kar precej težav, posebno, ker so 
serije majhne. Zato j e  sodelovanje 
z normirci nujno: težave pa sku
šamo ublažiti z okoli K) % dopla
čili na serijo. 

Dnevno izdelamo 1.000 parov 
pancerjev, oz. 4 0 0  parov zah
tevnejše tekaške obutve (če j e  ta 
bol j  enostavna, tudi 7 0 0  parov 
dnevno). Ti podatki ve l ja jo  za obe 
izmeni. 

Poleg že omenjene proiz
vodnje, izdelujemo tudi potniško 
kolekcijo. 

Naj povem še to, da gre za 
dražje rolerje. Vzorce zaradi zah
tevnosti in pogojev ne izdelujemo 
po normi. 

Trenutno nas j e  179, na čaka
nje  pa odhaja 12 ljudi, za katere 
nimamo nadomestila. Tudi pov
praševanja po zaposlitvi pri nas ni. 
Ni čutiti kakšne brezposelnosti, s a j  

se tukajšnji l judje zaposlijo še  v 
Ajdovščini:  Tekstini, Lipi, Fruc-
talu, Mlinotestu... 

Se pa v obratu kaže zanimanje 
za nadaljnje izobraževanje, zlasti 
tistih, ki imajo končano dveletno 
čevljarsko šolo. Ko so v Žireh or
ganizirali oddelek poklicne šole, j e  
bilo pri nas kar precejšnje zani
manje, vendar j e  v Žiri le preda
leč... Posebno še, ker so delavke 
povečini poročene in z otroki. Pa 
še to j e ,  da ne morem nobeni oblju
biti. da bo imela po končani triletni 
šoli boljše delo ali plačo. 

To j e  dodatna težava, s a j  so 
možnosti za napredovanje ome
jene. 

Je pa res, da bi lahko še za
poslovali, če bi dobili k a j  novih 
strojev. 

Z Joži Kacinovo, ki se  posto
poma spoznava z delom pri časo
pisu, sva se sprehodila ob trakovih, 
da tudi posamične delavke k a j  
povedo. 

M a j a  R e h a r  j e  v Alpini šest 
let: "Sem sicer nekvalificirana, 
vendar dobro obvladam delo. 
Lahko pa rečem, da pri sešivanju 
zgornjih delov za pancarje uspem 
dosegati normo, pri tekaški obutvi, 
k i j e  nisem vajena, pa ne. Morda se 
bomo tudi tega privadile. 

Kljub temu, da znam delati, bi 
se  morda odločila za šolanje, če bi 
se pokazala priložnost. 

A n d r e j a  Pregel j :  "Moje  delo 
j e  natiskovanje na tej  napravi, ki 
pri 2 0 0 ° C  s toploto združi obe 
plasti (z mrežo). Tudi tu seveda 
delam na normi; če j e  treba obre
zovati ali če ni škarta, se  j e  da 
izpolniti, drugače ne. 

Vendar ne delam vedno tega 
dela, temveč vsepovsod po oddel
ku. največ na cik - cak šivanju. 
Morda bi se tudi Se šolala, če bi se 
to nekako organiziralo". 

Na kontroli sem se zapletel v 
pogovor z E m o  Kobal  in .ložo 
Trošt.  Obe sta dolgoletni delavki 
Alpine in sedaj odhajata na Zavod 
za zaposlovanje, potem pa v pokoj. 
"Malo naju skrbi", sta zatrdili, ker 
nama manjka do redne upokojitve 
Se nekaj let. Kljub temu, da odhaja-

I 

Zunanjost  naše lepe tovarne na Colu 

V o d j a  obrata n a  Colu j e  žc d o b r o  
leto Magda R u p n i k  

A n d r e j a  Pregelj  

Maja  Rehar Zdenka  Biz jak 

Na kontroli  se pokaže jo  vse pomanjk l j i vost i  - tudi  na Colu 

PELOžt'v//eH/g . 



k a k o  POSLUJEMO 
Sklepi  nadzornega sveta, sveta delavcev,  u p r a v e ,  m n e n j a  lastnikov,  menagerjev,  delavcev,  sindikata...  

va, nama ni vseeno tudi kako bo v 
obratu na Colu. Tu na kontroli vidi
va marsikatere napake. Najpo
gosteje j e  problem material, pri 
Šivanju j e  napak manj. če pa so, 
morajo delavke popravljati same. 
Pogosto j e  kvaliteta slabša zato, ker 
so nomie tako zaostrene. Skratka, 
vidiva kaj  se dogaja in upava, da bo 
podobnih težav čim manj." 

"Upam. da me bodo vzeli 
nazaj, če se bo ka j  zapletlo," j e  
hudomušno in rahlo zaskrbljeno 
pripomnila Joža Trošt. 

Zdenka Ki/ jak:"  V Alpini sem 
že petindvajset le. Rada delam. 

vendar j e  norma sedaj previsoka. 
Tak tempo kot j e  sedaj, j e  težko 
zdržati. Posebno, če vse ni tako 
pripravljeno kot bi bilo treba. Še 
dobro, da so se v sa j  delovni pogo
j i  izboljšali... " 

Oceno s kontrole j e  potrdila 
tudi mojstrica Milka  Rušt;  "Izde
lovanje zgornjih delov za tele 
tekaške čevlje j e  kar kočljivo - ni 
enostavno. V tem primeru gre še 
za proizvodnjo iz Novega Marofa. 

Druga stvar, ki zelo moti, j e  
dejstvo, da j e  proizvodnja zelo 
mešana." 

N e j k o  Podobnik 

v Rovtah dovolj 
dela tudi za nove 

delavke 
"Trenutno izdelujemo pred

vsem zgornje dele za salonarje 
za Gervinio. Gre za  2 2  0 0 0  pa
rov, kar moramo sešiti d o  božiča. 
T o n e  b o  tako enostavno, s a j  bi 
morali dnevno izdelati okoli 
1000 parov, da hi dosegli ta c i l j , "  

j e  zatrjevala Majda Pek, vodja  
obrata v Rovtah. 

"Skratka, ker j e  časa malo, 
več  kot delati pa tudi ne moremo, 
bo treba za  načrtovano proizvod
n j o  delati tudi nadure. Dobro pri 
tej  proizvodnji j e  to, da  smo 
nekaterih delovnih operacij  (faz) 
ž e  vajeni,  s a j  se  ponavl ja jo  iz 
prejšnjih naročil. Druge faze  pa 
s o  nove in zahtevajo nekaj  več  
va je ,  da kvalitetno in dovol j  hitro 

delamo. Moram reči, da smo z 
materiali trenutno dobro in spro
ti oskrbovani. Pri tej  proizvodnji 
j e  precej umetnega materiala, 
tudi ostale materiale dobivamo 
sproti. Je pa nekaj  težav, s a j  j e  
vmes  včasih tudi nekaj  neus
treznega materiala (ševro, kozji  
velur, včasih lice plava, ali se  
preveč vleče). Če gre  za s lab del, 
g a  nasekajo v Žireh, lastne na
pake pa popravljamo sami. 

Poleg omenjenih salonarjev 
bomo izdelovali tudi sandale, 
tako za izvoz na Zahod kot tudi 
našo maloprodajno mrežo. 

Pri delu se  ta čas ž e  srečuje
m o  s pomanjkanjem delavk.  Ob
časno bi j ih potrebovali deset 
novih, zlasti pri nalepljenju 
traku. Na tej  fazi  ni potrebno 
kakšno veliko strokovno znanje, 
natančnost pa. Sicer pa j e  največ 
potreb odvisnih od tega kakšne 
vrste obutve izdelujemo; enkrat 

bi j ih morali imeti več, drugič 
manj.  

Za proizvodnjo so zelo po
membni ustrezni stroji, lahko 
rečem, da smo s temi sedaj  kar 
zadovoljni. Kot kaže, j ih bomo 
nekaj  dobili še iz male šivalnice 
v Žireh, da bomo lahko zamen
jali stare in iztrošene. 

Pri naši zelo razdrobljeni 
proizvodnji, k je r  se  j e  treba stal
no prilagajati, j e  včasih težko 
doseči normo, čeprav se  nekatere 
operacije ponavljajo.  V takih 
razmerah iz obrata delavke tudi 
odhajajo,  zlasti tiste, ki imajo 
druge poklice, in sicer na Vrh
niko, Logatec, Ljubljano... 

Kar zadeva delovne pogoje,  
s o  sedaj  boljši .  Skrbi me le, če bi 
k d a j  pozimi zmanjkalo elektrike, 
s a j  agregat ne zadostuje za ne
moteno delo," j e  še  povedala 
Majda Pek. 

Nejko Podobnik 

Nataša Bokal se vrača 

Vodja uhrata v Rovtah Majda 1'ck 

Močna volja zmaguje 
tudi nad številnimi poškod
bami. 

Potem, ko je bila Nataša 
Bokal, ki tekmuje z Alpini-
nimi čevlji, pred leti že čisto 
v svetovnem vrhu, so ji po
škodbe in operacije v pretek
lih letih onemogočale, da bi 
ujela pravo formo. 

Letošnjo sezono je začela 
obetavno. Najprej je v Park 
Cityju v veleslalomu osvojila 
18. mesto (Alenka Dovžan je 

bila 21.). Nekaj dni zatem pa 
je bila Nataša še boljša, saj 
je bila v istem kraju v slalo
mu celo osma. Upamo, da bo 
šlo tako naprej. 

Upamo tudi, da bosta 
Alenka Dovžan in Katja 
Koren in druge naše tekmo
valke in tekmovalci prav 
tako imeli letos več sreče, 
tako na tekmovanjih kot tudi 
s poškodbami. 

N.P. 

Iz proizvodnega obrata v Rovtah 

iskrice 

Organizacija 
Ki) sliJSimi), da na razvitem 

Zahodu naredijo dvakrat ali 
celo trikrat več kot pri nax - po
mislimo predvsem, kje so naHe 
ori'anizacijske slabosti. 

Organizacija 
Organizacija je sred.stvo za 

dosego cilja s čim manjšimi 
stroški. 

Kadri 
Izobrazba, izkušnje, inteli

genca. pridnost - vse je zaman -
če ni modrosti. 

Kadri 
Ko odhaja starejša generaci

ja, je tudi čas za premislek - kaj 
je danes najpomemhnej.še, kaj 
nam manjka in kaj ho kdo naj
bolje delal. 

Denar 
Nobene stvari ni toliko v.vf-

povsod kot je denarja... Le vi
dimo ga ne. 

Denar 
Šele ko zmanjka denarja, .se 

včasih spomnimo: kaj znamo in 
kaj hočenu). 

Uredništvo 
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k a k o  POSLUJEMO 
S k l e p i  nadzornega sveto, sveta delavcev,  u p r a v e ,  m n e n j a  lastnikov,  menogerfev, delavcev,  s indikata.  

Sejem bil j e  živ 

Sejem smučarske opreme v Žireh 

Smo v decembru in povsod j e  
že čutiti prednovoletni utrip. Eden 
i/.med znunilcev, da se bliža zima, 
čas obdarovanj  in dobrih mož, ki 
predvsem otrokom prinašajo 
razne darove, so tudi smučarski 
sejmi. Na nj ih  prodajajo  novo in 
rabl jeno smučarsko opremo in 
oblačila. Organizirani so po vsej 

• Sloveniji in ker smo tudi mi proiz
vajalci in prodajalci tovrstnega 
blaga, se teh prireditev z veseljem 
udeležujemo. Prvi tak sejem j e  bil 
sredi novembra v K r a n j u .  S 
sejemsko prodajo pa nadal jujemo 
v različnih kra j ih  širom p o  
Sloveniji, od Novega mesta, 
Logatca, Šk. Loke, Domžal, Ptuja, 
Žalca, Celja d o  Maribora, k jer  
sodelujejo predvsem naše proda
jalne. Vsako leto pa se udeležuje
m o  tudi največjega tovrstnega 
sejma Šport in rekreacija v Lju
bljani, ki j e  zahtevnejši projekt in 
j e  zato potrebno sodelovanje več
jega števila l judi.  Letos lahko na 
sejmih naši kupci kupi jo  športno 
opremo s 15% sejemskim po
pustom. 

S e j e m  v Ž i r e h  
v soboto, 22. novembra j e  

Smučarski klub Alpina v osnovni 
Soli organiziral sejem rabljene smu
čarske opreme. Kupcem so hkrati 
tudi montirli vezi. Obiskovalci so se 
lahko včlanili tudi v smučarski 
klub, kar prinaša določene ugodno
sti pri nakupu nove opreme, pa 
tudi pri udeležbi na smučarskih 
tekmovanjih. 

Prodajalne iz Žirov so se 
vključile v sejem smučarske opreme 
in imele odprta svoja vrata ves dan. 
To Je bilo v primerjavi z lanskim 
letom mnogo ugodnejše, saj so kupci 
prihajali ves dan in zato ni bilo take 
gneče. Kot Je že navada, so na 
pomoč pri prodaji priskočili tudi 
delavci iz "centrale", tako da so bili 
kupci hitro in dobro jiostreženi. 
Poslovodja prodajalne Ziri II Igor 
Bačnar, je povedal, da Je bila proda
ja približno enaka kot lani. Največje 

zanimanje j e  bilo za so pancerje, 
alpske smuči, vezi, smučarske pali
ce; od oblačil pa Je prevladovalo 
povpraševanje po bundah. 

Direktor maloprodajne mreže 
Aleš Dolenc j e  dosedanje sejemsko 
dogajanje ocenil takole; 

"Letos opažamo, v primerjavi z 
lanskim letom, rahel padec pnxlaje 
na vseh sejmih. V povprečju smo 
prodali za 10 do 20 % manj. Takoj 
pa moram ugotoviti., da tako ni le pri 
nas, temveč j e  to pojav, ki Je 
značilen tudi za našo konkurenco. 
Za naš največji sejem Šport in 
rekreacija v Ljubljani lahko rečem, 
da j e  bil zelo dobro pripravljen. 
Ekipa, ki j e  bila zadolžena za delo. Je 
delala ubrano in menim, da so bili 
vsi obiskovalci lepo in pravilno spre
jeti. Tudi cenovno Je naša obutev še 
sprejemljiva. Toda razmišljati 
moramo naprej. Prihodnje leto bomo 
morali priti na trg novimi ponudba
mi smučarskega čevlja za alpsko 
smučanje za zahtevnejšega rekrea-
tivca, ki mu bomo morali ponuditi 
nekaj več." 

Glavna sezona sejmov Je za 
nami. čeprav bodo manjše prire
ditve potekale še do konca 
decembra. Prav gotovo Je sejem 
lepa priložnost za uveljavitev 
(promocijo) firme. In če bi s tega 
vidika ocenjevali ljubljanski 
sejem, bi morali priznati, da nam 
Je to dobro uspelo. 

In še nekaj Je; kar me je nav
dajalo ob obisku sejma Šport in 
rekreacija v LJubljani: zaposleni 
se mnogokrat pritožujemo nad 
tem in onim in prepričana sem, da 
imamo prav in da bi bilo potrebno 
marsikaj urediti drugače. Toda ko 
sem kot opazovalec sejemskega 
vrveža, funkcionalno postavljene
ga prostora, ubranih oblačil in 
dela naše ekipe, ki Je lepo sprejela 
vsakega obiskovalca, spremljala 
dogajanja, se je  v meni kljub temu 
prebudil nek ponos in samoza
vest; "Dobro izgleda in to je naša 
Alpina." 

S e j e m  v K r a n j u  
Začetek take prodaje j e  bil sejem 

v Kranju, ki j e  potekal od. 13. do 16. 
novembra v hali Л Gorenjskega 
sejma. Kot je  že navada, j e  na njem 
s svojo zimsko Športno ponudbo 
sodelovala prodajalna Alpine iz 
Kranja. Na pomoč pa so ji priskočili 
tudi prodajalci iz Žirov in Sk. Loke. 

Čeprav v petek dopoldne Se ni 
najprimernejši dan za tovrstne 
nakupe, j e  bil naš prostor ves čas 
lepo obiskan. Kot mi j e  uspelo med 
pogovori izvedeti, k temu pripomore 
dobra ponudba, konkurenčne cene, 
pa tudi usposobljeni in prijazni pro
dajalci. To da nasmeh in lep sprejem 
veliko pomeni, ni le puhla fraza, 
temveč pomembna resnica. 

, Že prvi dan so bili prodajalci z 
iztržkom kar zadovoljni. "Seveda 
pričakujemo Se večji naval v nasled
njih dneh; ponavadi j e  največ obiska 
v soboto in nedeljo dopoldne. Med 
pancerji smo prvi dan največ proda
jali cenejSe, tako moSke kot ženske. 
Veliko zanimanje j e  tudi za otroške 
modele. Kupci radi primerjajo cene 
in kvaliteto. Velikokrat se zgodi, da 
si najprej ogledajo rabljeno blago, 
toda ko ugotovijo, da je razlika v 
ceni majhna, se raje odločijo za novo 
obutev." j e  pripovedovala Nada 
Šilar. Tudi Marija Gogala j e  s proda
j o  zadovoljna. "Mislim, d a j e  letošn
ja  prodaja boljša kot j e  bila lani. Pri 
ponudbi tekaške obutve, smo se 
odločili, da bomo na sejmu prodajali 

le letošnje modele, s tem, da pa 
imamo na zalogi dovolj obutve vseh 
številk. Kupci so zadovoljni. Tudi 
prodajalci nimamo pripomb, pred
vsem pa lahko rečem, da so mi 
letošnji modeli pancarjev bolj všeč, 
tudi zaradi pestrejše barvne palete." 
Tudi Andrej Potočnik j e  bil dobre 
volje: "Prodajalci opažamo, da se 
odnosi z Alpino oziroma naSimi 
vodilnimi izboljšujejo. Tudi v "cen
trali" so prišli do spoznanja, da smo 
prodajalci tisti, ki neposredno 
delamo z ljudmi in zato najbolje 
poznamo problematiko v zvezi z 
našim delom." 

Eden izmed kupcev, ki j e  v času 
mojega obiska kupil smučarske 
čevlje, j e  bil tudi Tomaž Gornik iz 
Kranja. "Za nakup vaših pancerjev 
sem se odločil, ker so udobni; v njih 
se dobro počutim, pa tudi cena j e  
ugodna. Sem rekreativni smučar in 
ne potrebujem profesionalne obutve. 
Vem pa, da imate tudi pancerje za 
najzahtevnejše smučarje. " Povedal 
j e  še, da večkrat kupuje v naši pro
dajalni v Kranju in to predvsem 
športno opremo. V druge Alpinine 
prodajalne ne zahaja. Tudi v Žireh, v 
industrijski prodajalni še ni bil, tudi 
zato, ker zanjo ni vedel. "Mogoče 
smo potrošniki premalo obveščeni o 
Alpinini ponudbi in o raznih akcijah, 
ki jih imate," j e  dodal na koncu. In 
vsaj  tak j e  bil vtis, zadovoljen 
zapustil naš prodajni prostor. 

Jožica Kacin 
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S smučarskega se jma v K r a n j u  

D i r e k t o r  m a l o p r o d a j n e  m r e ž e  A l e š  Dolenc  j e  d o s e d a n j e  
s e j e m s k o  d o g a j a n j e  oceni l  tako le :  

" L e t o s  o p a ž a m o ,  v p r i m e r j a v i  z l a n s k i m  le tom,  r a h e l  
p a d e c  p r o d a j e  n a  v s e h  s e j m i h .  V p o v p r e č j u  s m o  p r o d a l i  z a  K) 
d o  2 0  % m a n j .  T a k o j  p a  m o r a m  ugotov i t i ,  d a  t a k o  n i  l e  p r i  
nas,  t e m v e č  j e  t o  p o j a v ,  k i j e  znač i l en  t u d i  z a  n a š o  k o n k u r e n 
co.  Z a  n a š  n a j v e č j i  s e j e m  Š p o r t  i n  r e k r e a c i j a  v L j u b l j a n i  
l a h k o  r e č e m ,  d a j e  b i l  ze lo  d o b r o  p r i p r a v l j e n .  E k i p a ,  k i j e  b i 
la  z a d o l ž e n a  z a  de lo ,  j e  d e l a l a  u b r a n o  i n  m e n i m ,  d a  s o  b i l i  vs i  
o b i s k o v a l c i  l e p o  i n  p r a v i l n o  s p r e j e t i .  T u d i  c e n o v n o  j e  n a š a  
o b u t e v  še  s p r e j e m l j i v a .  T o d a  r a z m i š l j a t i  m o r a m o  n a p r e j .  
P r i h o d n j e  leto b o m o  m o r a l i  pr i t i  n a  t r g  n o v i m i  p o n u d b a m i  
s m u č a r s k e g a  č e v l j a  z a  a l p s k o  s m u č a n j e  z a  z a h t e v n e j š e g a  
rekreat i vca ,  k i  m u  b o m o  m o r a l i  p o n u d i t i  n e k a j  v e č . "  
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k a k o  POSLUJEMO 
Sklepi  nadzornega sveta, sveta delavcev,  u p r a v e ,  m n e n j a  lastnikov,  menagerjev,  delavcev,  sindikata...  

Gneča na našem razstavnem prostoru v Ljubl jani  

S e j e m  v L j u b l j a n i  
Od 25. do 30. novembra pa j e  bila v Ljubl jani  največja sejemska 

prireditev Šport in rekreacija, ki na enem prostoru zbere vse vidnejše 
slovenske pa tudi tu je  proizvajalce in prodajalce predvsem zimske 
opreme za šport in rekreacijo. Letos j e  bilo na sejmu k a r  281 razstav-
Ijalcev in med njimi j e  pomembno mesto imela tudi Alpina, ki se j e  
predstavila na 284 m̂  razstavnega prostora. 

г з  

f I ,  

Za promocijo na sejmu j e  bil zadolžen Stanko Kranjc.  Z vodjem 
razvoja športne obutve Tonetom Kavčičem sta predstavila nov sistem 
alpskega smučanja, tako imenovani carving. To j e  način, k j e r  smučar 
smuča po robniku, zavoj j e  brez oddrsavanja,  k a r  pa poleg drugačne 
smučke zahteva tudi čevelj, ki ima povišan sprednji  del. Ker Alpina 
sledi novim smernicam, j e  izdelala tudi čevelj, ki j e  potreben za to 
smučanje. Na sejmu mu j e  bil namenjen poseben prodajni prostor. Kot 
pa so pokazali rezultati prodaje, se večina ljubiteljev belega športa še 
vedno r a j e  odloča za klasičen, preizkušen način. 

лшшл 
Ф alpina 

Sejem kakršen j e  v Ljubl jani,  ter ja  veliko priprav;  od postavitve, orga
nizacije dela, do tega, d a j e  na zalogi dovolj obutve. Za koordinacijo j e  
skrbela Olivera Jereb.  Tik pred otvoritvijo j e  še enkrat zbrala vse 
sodelavce, da so se dokončno pogovorili in razdelili naloge. In kot so 
ugotavljali po zaključku sejma, so delo tako prodajalci kot tudi ostali, 
ki so kakorkoli sodelovali, opravili dobro. 

Ka/.iskuvc kažejo, da med današnjimi potrošniki veliko vlogo pri 
nakupu igra tudi image firme. Alpina si prizadeva, da bi si tako dobro 
ime tudi ustvarila. Eden i/med načinov privabiti kupce in ustvariti 
ugled, j e  tudi, da se ob prireditvenem prostoru stalno nekaj  dogaja.  Za 
to smo poskrbeli s k u p a j  z Elanom in vsak dan sproti predstavljali našo 
kolekcijo. Med drugimi j e  v dresih in / obutvijo Alpine nastopila tudi 
priznana plesna skupina Bombe iz Žirov in s svojim ritmičnim 
nastopom, kot že večkrat doslej, dokazala, da znamo Žirovci poleg 
tega da, izdelujemo dobre čevlje, v njih tudi lepo zaplesati. 

Prodajni prostor j e  bil razdeljen na več skupin, glede na vrsto obutve, 
ki smo j o  prodajali.  Za vsak del j e  bila zadolžena ekipa, ki j e  bila 
izbrana tako, da so znali kupcem tudi svetovati. Obiskovalci so bili 
navdušeni tudi nad preprostimi, vendar dobro opaznimi enotnimi 
oblačili, ki so j ih  nosili prodajalci. 

V Ljubl jani  pa ni le prodajni sejem. V zgornjem delu sejemskega pros
tora so potekala srečanja s poslovnimi partnerji  in večjimi kupci. 
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k r o n i k a  DOGODKOV 
I z  strokovnih  služb i n  p r o i z v o d n i h  o d d e l k o v ,  predstavitev n o v i h  dosežkov,  inovaci j ,  u k r e p o v ,  razpisi  nagrad...  

Je Telemark 
smučanje nova 

priložnost 
ž e  več  let s o d e l u j e m  z neka

terimi  znan imi  s lovenskimi smu
č a r j i  s te lemark tehniko,  kot so: 
Miran Stanovnik,  Iztok Ivančič 
in drug i .  

T u d i  d r u g a č e  s p r e m l j a m  
r a z v o j  tega s m u č a n j a  v svetu, k i  
očitno p o n o v n o  ož iv l ja  v Zdru
ženih d r ž a v a h  A m e r i k e ,  Skan
d inav i j i ,  k j e r  j e  pravzaprav ,  
poleg smučarskega,  teka n a j 
popularne jš i  način s m u č a n j a .  
Kot  kaže, b o  te lemark tud i  
demonstraci jsk i  šport n a  pri
h o d n j i h  z imsk ih  o l i m p i j s k i h  
igrah,  organiz irana p a  so tud i  
že t e k m o v a n j a  z a  svetovni  pokal  
in tud i  svetovna prvenstva  

T o  j e  s m u č a n j e ,  k i  č loveka 
n a v d u š i  in  zasvoj i .  Ne gre  z a  
tako razš i r jen  način s m u č a n j a  
kot j e  a lpsko  s m u č a n j e ;  p r a v  
gotovo p a  j e  to  l a h k o  izziv naše
m u  r a z v o j u  in tud i  komercialis
tom, d a  izkorist i jo  pri ložnost v 
t e j  tržni  niši. T a  šport  se v 
Sloveni j i  še n i  " p r i j e l " .  T o  p a  še 
n e  pomeni ,  d a  g a  l a h k o  zanema
r imo.  Še posebno, k e r  s m o  kot  
A l p i n a  v te lemark s m u č a n j e  ž e  
n e k a j  vlagali.  

T a k o  A l p i n a  kot Elan sta 
n a m r e č  v pretekl ih n e k a j  letih 
že sodelovala pr i  organizaci j i  
predstavitve  tega s m u č a n j a  n a  
smučiščih.  

Prav  o m e n j e n a  s m u č a r j a ,  
sta oprav i la  posebno  šolo za 
profesionalnega učitel ja  tele-
m a r k a  n a  Norveškem, sta z našo 
p o m o č j o  (čevlji  in  vezi)  n a  
več j ih  smučiščih organiz irala  
predstavitev tega športa, p r i  
čemer  so l a h k o  s m u č a r j i  n a  
K r v a v c u ,  Voglu,  K a n i n u ,  Rogli  
še sami  poskusil i  ta način 
s m u č a n j a .  

Na K r v a v c u  sta bi la  tud i  že 
d v a  tečaja  za učitel je  v te lemark 
tehniki- s k u p a j  okol i  15 l j u d i .  
T o  p a  j e  z a  začetek k a r  d o b e r  
obet, d a  se b o  ta način s m u č a n j a  
uve l jav i l  tud i  pr i  nas. 

N a j  p o v e m ,  d a  j e  panoga  
tud i  u r a d n o  registrirana n a  
smučarsk i  zvezi  Sloveni je  in 
i zbrana  d r ž a v n a  reprezentanca 
za t e k m e  v svetovnem poka lu  in 
svetovnem prvenstvu.  Izkušnje,  
k a j  se zgodi,  če z a n e m a r i m o  po
r a j a j o č o  de javnost  - ž e  i m a m o .  
Zato mis l im,  d a  m o r a m o  b u d n o  
spreml ja t i  n a d a l j n j i  r a z v o j  do
godkov .  

Loljze O b l a k  

Iz zasebne pogodbene prodajalne 
našo obutev 

v ВТС v Ljubljani, k jer prodajajo 

Naša o b u t e v  s e d a j  tudi  v B T C  v L j u b l j a n i  

Širimo tudi mrežo pogodbenih 
prodajaln 

č e v e l j  j e  potrebno n a j p r e j  
izdelati, potem pa  še prodati. 
Marsikdo misli, d a  j e  lažje  pro
dati obutev, ki j e  cenejša, pa  to ne 
drži, sa j  se mnogi drž i jo  načela 
" n i m a m  toliko denarja,  d a  b i  
kupoval  slabo", ra jc  plačajo ne
koliko več in k u p i j o  najbol jše  in 
najnovejš i  model. V L j u b l j a n i  
bodo taki kupci n a j b r ž  obiskali 
prodajalno Alpine na Mestnem 
trgu, k j e r  p r o d a j a j o  n a j b o l j  mod
n o  obutev, najbol jše  kakovosti, 
ali pa tudi katero od  drugih  naših 
prodajaln.  Veliko pa j e  seveda 
l judi,  ki b i  radi za nekoliko manj
šo ceno prav  tako dober in moden 
čevelj, toda le m a n j  kakovostno 
obutev, ki j e  zato tudi cenejša. 
Taki  potrošniki bodo ra je  zavili v 
BTC, v halo A ,  k j e r  smo novem
bra  odprl i  pogodbeno industrij
sko prodajalno. 

Vodita j o  zakonca Brane in 
Jožica Hočevar. Čeprav j e  od odprt
ja  prodajalne, do mojega obiska 
preteklo dobra dva tedna, sta takoj 
ugotavljala: " S  prodajo sva zado
voljna. Sedaj oba delava ves dan. 
Toda tako ne more iti naprej, zato se 
že dogovarjava in bova v kratkem 
zaposlila še pripravico." 

Hočevarjeva imata s prodajo že 
izkušnje. Že leta 1992 sta najela 
prostor v BTC. Začela sta s prodajo 
gospodinjskih pripomočkov in da
ril. Toda začela sta razmišljati, da bi 
se bilo potrebno preusnierUi v točno 
določeno ožje področje. "Želela sva 
prodajati blago domačega proizva
jalca. Odločala sva se med Alpino, 
Pekom in Muro," j e  povedal gospod 
Brane Hočevar. 

"In zakaj ste se odločili prav za 
nas?" me j e  zanimalo. 

"Ugotavljala sva, da se v BTC 
prodaja večinoma uvožena obutev. 
Pred kakim mesecem j e  odprla pro
dajalno Planika, prej pa v tem 
okolju ni bilo nobenega domačega 

proizvajalca obutve. Menila sva, da 
j e  Alpina perspektivna firma, z dol
goletno tradicijo. Tudi kvaliteta 
obutve j e  dobra. Zaenkrat sva pre
pričana, da sva se odločila prav." 

"KakSen j e  vaš prodajni pro
gram?" 

"Naša prodajalna se šteje kot 
industrijska, kar pomeni, da večino
ma prodajamo obutev B in C 
kvalitete, ostanke izvoza in podob
no. Trenutno imamo na zalogi le 
žensko modno obutev in nekaj tre-
king obutve. Ugotavljava pa, da bi 
bilo potrebno program razširiti. 
Veliko strank pride v prodajalno in 
ker j e  Alpina bolj znana po 
smučarski obutvi, sprašujejo za 
pancerje ter se čudijo, kako da jih 
nimamo. Prav tako pogrešamo 
moške čevlje. Če nam bi uspelo 

razširiti prodajo še na ta dva progra
ma, bi bil uspeh še veliko boljši," 
pravi gospod Brane in takoj 
razmišlja, kje bi kljub prostorski 
stiski, uredil kotiček za ta namen. 
"Sicer pa se modna obutev dobro 
prodaja. Velikokrat nas obiščejo 
kupci, ki so si model že izbrali po 
prodajnem katalogu in bi radi kupili 
prav take čevlje. Katalog j e  zelo 
dobra oblika, ki spodbuja prodajo. 
Pojavi pa se problem, če te obutve 
ni na zalogi. Menim, da bi bilo 
nujno, da bi imeli vso obutev, ki j e  
predstavljena v katalogu. Zima j e  tu 
in škoda, ker Alpina nima večje 
ponudbe ženskih škornjev. Pred
vsem starejše ženske sprašujejo po 
klasičnih modelih te obutve." 

Še o marsičem sva se pogovo
rila z gospodom Branetom. Povedal 
mi je, da ima zelo malo skladiščne
ga prostora in mora biti skoraj vse 
blago v prodajalni. Toda to bo 
skušal reševati na različne načine, 
nekaj še s postavitvijo dodatnih 
polic v trgovini. 

Zadovoljen j e  s potezo Alpine, 
ki j e  v prvem tednu, ko j e  bila pro
dajalna odprta, odobrila na vse bla
go 1 5 %  popust, kar j e  poleg 
reklamne akcije na radiu Glas Lju
bljane veliko pripomoglo k večji 
prodaji in k temu, da so se stranke 
seznanile s prodajalno. Žena Jožica 
j e  le kdaj pa kdaj utrgala nekaj časa 
in se nama pridružila. Čeprav j e  bil 
čas med trinajsto in štirinajsto uro, 
ko j e  ljudi po pravilu bolj malo, j e  
bila prodajalna le malokrat prazna. 
In prav j e  tako. 

Jožica Kacin 

Oddelek obutvene šole 
pričel z delom 

Malo pozneje, a toliko bol j  zagnano j e  17.novembra s šolanjem ob 
delu pričel oddelek izdelovalcev zgornjih delov obutve, ki gosti tudi tri 
tehnike, ki želi jo narediti prekvalifikacijo v obutvenega tehnika. Vseh 
skupaj  j e  2 3  - prav lep oddelek. Pouk poteka v prostorih Alpine vsak 
drugi teden, vmes pa bodo imeli še  prakso, letos v prikrojevalnici, dru
g o  in tretje leto pa v šivalnici. Predavatelji so  večinoma iz Žirov, 
slušatelji pa se vozi jo  od vsepovsod: iz Šentjošta, Rovt, Gorenje vasi, 
veliko pa j e  tudi Žirovcev. Pouk j e  z v so  resnostjo stekel, naslednji 
mesec bo že prvi izpit, nato drugi in kar hitro tudi zadnji. S tem pa bodo 
pridobili kvalifikacijo, ki pa j o  bo, upam, v s a j  polovica nadgradila še z 
dvema letoma šolanja ob delu, da bodo postali obutveni tehniki. Tem 
se bo pridružil še tnarsikdo, ki že ima triletno obutveno šolo, pri
dobljeno kot štipendist ali pa v podobnem oddelku ob delu, ki se j e  
zaključil lani. Tako bo čez pet let Alpina bogatejša za cel razred 
obutvenih tehnikov in s tem kandidatov za zahtevnejša dela v proizvod
nji ali razvoju. Pet let pa bo seveda moralo miniti v delu, učenju, 
odpovedovanju, mnogokrat bo treba stisniti zobe, tudi kakšna solza bo 
pritekla, a v s e  bo poplačano z zaključnim spričevalom in boljšim (tudi 
zahtevnejšim) delom, ki pa bo tudi bol je  plačano. 

Pranja N o v a k  

в DELOživljenje 
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KADROVSKE NOVICE 
v mesecu NOVEMBRU 1997 

Zapos lovan je  s e  j e  v manj
šem številu,  s 4 novozaposleni-
mi nada l jeva lo  tudi v mesecu 
novembru;  zabeležil i  pa  s m o  
kar  6 8  prenehanj  de lovnega  raz
m e r j a .  

Delovno razmer je  s o  v me
secu novembru nastopili:  A n 
d r e j  B o g a t a j  iz oddelku termo-
plasti, ki s e  j e  vrnil  s s lužen ja  
s l o v e n s k e  v o j s k e ,  Mit ja  Modic 
- pripravnik - absolvent  FNT; v 
prodajalni  V e l e n j e  j e  d e l o  na
stopila prodaja lka  Mateja  Princi 
in v prodajalni  T r b o v l j e  Zdenka 
Kokotec.  

Z delovnim razmer jem s o  
v novembru prenehali Mari
j a  Likar  iz  prodaje,  Tončka  
Krv ina  iz  oddelka  br izgane 
obutve,  Martina Mrzlikar  iz  
obrata Šent jošt  in Jul i jana  V i d 
m a r  i z  obrata Col.  

Pre j šn j i  m e s e c  - v oktobru 
s o  z delom prenehali iz  končne 
kontrole Ludvik  Sporiš,  Mit ja  
Cimerman iz  vzdrževa lne  s luž
b e  in Stojan Brence iz  sekalnice.  

Iz naše  de lovne  sredine s o  z 
delom v mesecu  novembru pre
nehali naši dolgoletni sodelavci  
-iz sektor ja  financ in računovod
s t v a  Frančiška Možina, iz  skla
dišča  končnih izdelkov Janez  
Arhar,  iz  skladišča materiala 
S t a n i s l a v  B o g a t a j  in Anton Je-
senko,  iz  n a b a v e  športne o b u t v e  
A n a  Stanovnik,  iz  avtoprometa 
R a j k o  Vehar,  iz  končne kontrole 
Miroslav  Trček,  i z  vzdrževa lne  
s lužbe  Stanislav Er javec .  

Z delom sta  iz  vzorčne  de
lavnice  prenehala Mari ja  Filipič 
in Ladis lav  Kosmač,  iz  prikroje-
valnice  A n d r e j  Petrovčič, iz  ši
valnice  p a  Martina Petemel j ,  
Uršula Bogata j ,  A n i c a  Mrovl je ,  
Marta Trček,  Terez i ja  More, 
Mar i ja  Zupančič, Darinka Dem
šar, Cvetka  Pol janec in Nataša 
Demšar.  

Tudi  v obratu Gorenja  v a s  s o  
z dglom prenehali naslednji  dol
goletni sodelavci :  iz  prikroje-
valnice  Magdalena Marke l j  in 
Zorka  Ž i v k o v i č  ter iz  š ivalnice  
A n a  Oblak,  Frančiška Stržinar, 
A n a  Jereb, A n a  Perko, Zvoni-
mira  Broder,  Anica  Dolinar, 

Mari ja  O b l a k  in Zoris lava  Ko
smač.  Iz sekalnice sta z delom 
prenehala Mihaela Kosmač  in 
Franc Jereb;  v e č j e  š tevi lo  prene
h a n j  pa  j e  tudi iz  lahke montaže 
in sicer:  J o ž e f a  Stanonik, Z o f i j a  
Logar,  Mar i ja  Vehar,  Mar i ja  
Reven,  Mari ja  Mohorič in Staša  
Leveč .  

Iz razvo jno  pripravl ja lne 
s lužbe  športne o b u t v e  j e  z de
lom prenehala Si lvestra  Justin in 
iz  p lanske  s lužbe  Milena Mla
kar. 

Iz obrata v Rovtah sta z de
lom prenehali Gabri je la  Treven 
in Irena Cepič; v e č  prenehanj  
de lovnega  razmer ja  pa  j e  tudi v 
obratu Col in sicer Milena 
Likar,  Maksimil jan Kobal,  Ce
ci l i ja  Puc, Dragica Žejn,  Ivanka 
Leban,  Emesta  Leban in Juli
j a n a  Škvarč .  

Tudi  v oddelku termoplasti 
s m o  v mesecu novembru imeli 
n e k a j  prenehanj  delovnih raz
m e r i j  in sicer:  Terez i ja  Istenič, 
Ivanka Pečelin, Janez  Peternelj  
in V ik tor i j a  Kaj in.  Iz oddelka 
težka montaža s o  z delom pre
nehali Franc Oblak,  Anton 
Naglič, V i n k o  Jezeršek in Sta
nis lav  Gantar. V kovinski  orod
jarni  j e  z delom prenehal tudi 
Roman Berčič,  iz  proda je  pa  s ta  
prenehali š e  Nada Govekar  in 
A n i c a  Krvina.  

Tudi  v nekaterih prodajal
nah s o  z delom prenehali dolgo
letni sodelavci  Stanis lava Rožič 
iz  prodajalne Nova  Gorica, Bre
d a  Mikec iz  prodaja lne  Šentvid,  
Jožica B r u s  iz  prodajalne Jese
nice in A v g u s t  Grah iz  proda
j a l n e  L j u b l j a n a  4 .  

Breme v s a k d a n j e g a  delov
n e g a  ž i v l j e n j a  n a j  s e  v s e m  pre
v e s i  v čimlepši  jutr i šnj i  dan, ki  
n a j  n e  b o  v e d n o  s a m o  poma
n j k a n j e  časa.  Posvetite s e  pred
v s e m  sebi,  s v o j i m  na jdraž j im in 
hobi jem,  z a  katere d o s l e j  niste 
imeli d o v o l j  časa .  Prihaja joče 
o b d o b j e  n a j  b o  v i r  sprostitve,  
zdrav ja ,  m e d s e b o j n e g a  razume
v a n j a  in zadovol j s tva  v krogu 
s v o j i h  dragih.  Hvala v a m  z a  
v a š e  d e l o  in napore, ki ste j i h  
vložil i  v Alpino.  

Irma Dolenec 

Ob upokojitvi 
želimo dolgoletnima sodelavcema Mariji Likar iz oddelka 
prodaje in Ludviku Sporišu s končne kontrole vse dobro, 
predvsem trdnega zdravja, i' domačem krogu pa zadovoljst
va in razumevanja, na prehojeno delovno pot pa prijeten 
spomin. Želimo jima polno dobre volje in sprostitve v priha
jajočem obdobju. 

Jožetu A m o l j u  
v slovo 

Konec meseca novembra  
nas j e  g loboko pretresla vest, 
d a  našega upokojenca in nek
dan jega  delavca A l p i n e  Jo
žeta A r n o l j a  iz Poljan ni več 
m e d  nami.  

Jože A r n o l j  j e  bil  ro jen  
17. avgusta 1921 v Volči in j e  
po  končani osnovni  šoli obi
skoval  obrtno  šolo in .šolanje 

zakl juči l  z izpitom kvalifici
ranega čev l jar ja .  

Svojo  delovno pot j e  Jože 
A r n o l j  pričel v tedanjem Čev
l j a r j u  (Jorenja vas, kasneje  s 
pr ik l juč i tv i jo  k A lp in i  pa  j e  z 
de lom nadal jeval  v našem 
obratu v (Zorenji vasi. N a j p r e j  
j e  opravl ja l  dela prikrojeval-
ca, kasneje pa  delo mojstra v 
obratu.  Kot v o d j a  izmene v 
obratu Coren ja  vas se j e  up
okoji l  avgusta leta 1981. 

.lože A r n o l j  j e  s svo j imi  
n a j d r a ž j i m i  preživel lepa 
upokojenska leta, vendar  ga 
j e  kratka a težka bolezen, vse 
prezgodaj  iztrgala o d  svo j ih  
drag ih  in iz vrst A lp in in ih  
upokojencev.  

Sočustvujemo z n jegov imi  
na jb l i ž j imi ,  naSega upoko
jenca  in nekdanjega  delavca 
.Jožeta A r n o l j a  pa  b o d o  
upokojenci  in delavci A lp ine  
predvsem iz obrata C o r e n j a  
vas  ohranil i  v t r a j n e m  in le
p e m  spominu.  

V slovo Ivani 
Lampreht 

v dneh,  k o  s m o  se vsi spo
min ja l i  naAih dragih  pokoj
nih, se j e  druž ina  Lamp-
rehtovih poslavl jala o d  naše 

upokojenke  Ivane Lampreht,  
ro jene leta 1926. 

Ivana Lampreht  j e  z de
l o m  n a j p r e j  pričela v teda
n j e m  Č e v l j a r j u  v (Zorenji vasi 
leta 1961, k j e r  j e  delala d o  
marca 1964. leta; v Alpini ,  v 
obratu  (Zorenja vas pa  j e  z de
lom pričela leta 1969 kot pri
učena delavka.  Svoje  delo v 
obratu  (Zorenja vas  j e  vseskozi 
zadovol j ivo  opravl ja la,  upo
koj i la  s e j e  marca leta 1982. 

Vsako slovo o d  svo j ih  naj
draž j ih  j e  težko, zato so
čustvu jemo z n jen imi  domači
m i  in j i m  izrekamo globoko 
sožalje. 

Našo u p o k o j e n k o  in nek
d a n j o  de lavko  iz obrata 
(Zorenja vas Ivano Lampreht  
b o m o  ohranil i  v t r a j n e m  spo
minu .  

f t K I  T 
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Kvaliteta - toliko vprašanj in tako 
malo uporabnih odgovorov 

z razgovora o osrednji  temi z leve: Alb in  Šifrar, Jana Erznožnik in Vinko  Podobnik 

K a k o v o s t ,  kva l i te ta .  T a k o  v s a k d a n j e  
i n  p o g o s t e  b e s e d e .  T a k o  s a m o u m e v n o  z a  
t r ž n o  n a r a v n a n o  g o s p o d a r s t v o .  T u d i  z a  
n a š o  p o s l o v n o  u s m e r i t e v .  P a  n a m  u s p e 
v a ?  O c e n j u j e j o  v o d j a  m o d e l i r n i c e  m o d n e  
o b u t v e  A l b i n  Š i f r a r ,  v o d j a  n a b a v e  z a  
m o d n o  o b u t e v  J a n a  E r z n o ž n i k  i n  v o d j a  
m o n t a ž e  m o d n e  o b u t v e  V i n k o  P o d o b n i k .  

De lo  - ž i v l j e n j e :  k a j  r a z m i š l j a j t e ,  k o  
g o v o r i m o  o k a k o v o s t i ,  d o b r i h  m o d e l i h ,  
u s t r e z n i h  m a t e r i a l i h ,  k a k o v o s t n i  i zde lav i ,  
d o b r e m  g o s p o d a r j e n j u ,  u č i n k o v i t i  o r g a 
n izac i j i ,  i m i d ž u  al i  o naš i  dos lednost i?  

A l b i n  Š i f r a r :  Najprej  bi opozoril na 
čas, ki nas vedno priganja;  zlasti to v e l j a  za  
modele v začetku sezone. S e d a j  pa se  
vprašam - k a j  j e  pravzaprav kvaliteta? 
Pravočasna mora jo  biti naročila, moramo 
imeti ustrezen material, v e s  proces pa s e  
mora odvijati  usklajeno.  In š e  nekaj :  samo 
posameznik sam ne more reševati razmer. 

Na v s a k  način pa  drži, č e  žel imo iz 
proizvodnje dobiti kvalitetno obutev, mora 
le - ta temeljiti na dobri zamisli in temu 
ustrezno pripravljenemu osnovnemu mo
delu na osnovi naročila, kot sem ž e  omenil. 
Zlasti na začetku sezone ponavadi naročil 
ni, k o  pa pridejo, j e  treba v s e  pripraviti v 
na jkra jšem času.  Vprašanje,  č e  j e  lahko 
model v takih razmerah dobro pripravljen. 
Podobno v e l j a  z a  material, s a j  s e  zgodi,  d a  
j e  osnovni model izdelan iz drugega mate
riala kot j e  potem v seri jski  proizvodnji.  
Skratka, č e  bi bi la  naročila pravočasna, bi s e  
lahko izognili marsikateri napaki. 

Tudi kar zadeva stroške, ve l ja ,  da  bi bi lo 
na j laž je  v startu paziti, da  ne bi bili previ
soki.  Pogosto pa s e  zgodi,  da  s m o  šele  v 
nadal jevanju procesa spoznali, k a j  s m o  
napravili dosledno k a j  pa neustrezno. Poja
vi  se  tudi kakšna pomanjkl j ivost ,  na katero 
ni d o v o l j  pomislila komerciala, k o  se  j e  do
govar ja la  o naročilih. 

J a n a  E r z n o ž n i k :  Najprej  g r e  proces 
skozi modelimico. V s e  s e  da  narediti; pro
blem pa s e  pojavi  pozneje,  k o  stvari tečejo, 
č e  npr. ne predvidiš  v s e g a  postopka, k o  
v idiš  prve  čev l je .  

A l b i n  Š i f r a r :  V začetku sicer delamo 
kot j e  treba in pri tem upoštevamo potniško 
kolekci jo.  Čisto pravo tehnologijo pa pred
vidimo šele  takrat, k o  začnemo pripravljati 
redno proizvodnjo.  Pri tem s e  večkrat zgo
di, da  s o  stvari zapel jane tako daleč, da  j i h  
ni v e č  mogoče  popraviti. Kot ž e  rečeno, 
spet s o  problem roki. 

V i n k o  P o d o b n i k :  Včasih se  v pripravi 
misli, da  bi bi lo mogoče narediti po  zamis
lih; in kasneje  - v proizvodnji  pa  s e  pokaže, 
da  tega in mogoče  uresničiti. 

— 

J a n a  E r z n o ž n i k :  Dejstvo j e ,  da  na kva
liteto v p l i v a j o  vs i  dejavniki,  ki s o  bili ž e  
omenjeni.  O d  idej, selekci je,  cen, ustrezne
g a  usn ja  - d o  izvedbe.  Cena ima v proizvod
nji  tak pomen, d a j e  to resno vprašanje.  Ni 
dovol j ,  č e  rečemo, da  bomo v s e  izdelovali 
le iz prvovrstnih materialov. T o  bi bi lo sicer 
na jbol j še,  toda s cenami ne bi prišli skozi.  

Zato moramo predvsem pomisliti: za  
kakšnega kupca delamo, za  kakšno ceno bi 
bi lo to, z a  približno kakšno kvaliteto mate
riala. K a j  se, skratka, od nas pričakuje.  
Upoštevati moramo optimalne možnosti -
kar j e  š e  spre jemlj ivo,  da b o  kupec zado
vol jen.  Tu s m o  vedno na mej i ,  kar pomeni, 
da  moramo vedno presojati ali s m o  naredili 
predober ali preslab čevel j .  

Vzdrževan je  tega "opt imimuma" zahte
v a  ogromno informacij  in sodelovanja,  
predvsem pa izkušenj.  Mislim, da  bi morali 
to b o l j  upoštevati. T o  pa pomeni tudi ceniti 
izkušnje,  k i j i h  nekateri ž e  imajo.  V nasprot
nem primeru s e  napake ponavl ja jo.  Na 
žalost s e  ne učimo na napakah drugih - kar 
bi bi lo najceneje.  Kar zadeva nabavo, si 
želim, da  bi v s i  v e č  vedeli  o materialih. 
Zanimala sem s e  v tujini, č e  imajo  kakšno 
obliko usposabl janja.  V s a k  j e  samo odgo
voril :  "Jana, to j e  samo izkušnja,  usn je  j e  
treba prijeti in ž e  vedeti, k a j  lahko priča
ku jemo."  

Posebno Se sedaj ,  k o  s o  spremembe tako 
hitre. T u j e  treba iskati kompromise in se  
odločiti - k a j  b o m o  sploh delali.  Mislim, da  
j e  generalni problem Alpine to, da  stroka 
absolutno izgubl ja  vpl iv .  Pa n a j  gre  za  to, da  
se  nekateri nočejo izpostaviti in prevzeti 
odgovornosti  ali pa kakšne kompromise 
iskati g lede  na zahteve trga. 

A l b i n  Š i f r a r ;  Strinjam se, da  g r e  za  
celoten proces. V s i  l judje,  ki se  na hitro 
zamenja jo,  ohranja jo  samo del znanja, 
namesto, da  bi ž e  od  predhodnika izvedeli 
za  določene izkušnje.  Na podlagi izkušenj  
in strokovnih ugotovitev s e  lahko dobro in 
hitro odločamo. 

T o  ni možno rešiti samo s seminarjem. 
V s e  j e  treba videti, potem pa s e  tudi naglo 
odločiti. 

V i n k o  P o d o b n i k :  V montaži s e  seveda 
pokažejo v s e  posledice procesa d o  tedaj.  
Največ j i  problem imamo z materialom, po
manjkanjem strokovnih delavcev,  potem pa 
z razdrobljenostjo proizvodnje.  

Kot j e  bilo rečeno, n a j  bi obutev izdelali 
iz materiala, ki s o  p o  kvaliteti neka j  sred
njega.  To,  na primer, v f inišu (ki g a  seda j  
zelo poudarjamo), pomeni, da  na določenih 
materialih lahko naredimo finiš,  ki ustreza, 
na drugih pa ne. In težave s o  tu. Vložiti 
moramo ve l iko  dela, zlasti še  zato, ker  j e  
v m e s  norma. Pa š e  to, v e č  k o  j e  sestavnih 
delov,  v e č  j e  lahko napak, ki s e  potem kar 
množijo.  

Naslednji  problem j e  razdrobljenost, k o  
moramo večkrat menjati proizvodnjo.  V e č  
k o  j e  menjav,  v e č  j e  s labe kvalitete, m a n j  s e  
naredi in slabši  s o  zaslužki.  T a k o  pada š e  
motivacija.  

Delo  - ž i v l j e n j e :  K a k š n i  s o  t o r e j  p r e d 
logi  z a  n a p r e j ?  

A l b i n  Š i f r a r :  V s a k  bi moral narediti 
v s e  kar s e  da, vendar povezano z drugimi v 
razvoju,  nabavi,  proizvodnji.  Če n.pr. ne 
pride pravi material ne moremo račnati, da  
bomo dosegli  naše ci l je.  

ПЕ1 



o s r e d n j a  TEMA 
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J a n a  E r z n o ž n i k :  Kar zadeva koordi
nacijo, mislim, da  j e  na modnem programu 
ta kar dobra. V s a k  pove,  kar vidi, da  s e  
potem težave lahko rešuje jo.  Timsko delo 
pa j e  potrebno ž e  zato, da  s e  v e  k d o  za  k a j  
odgovar ja .  Toda to moram vedeti natančno. 
Prav tako bi morali poznati posledice. Vča
sih s e  tudi poraja vprašanje:  kako narediti iz 
s labega blaga dobre č e v l j e  - kar j e  najtežje.  

Č e  kupci z nami sodelu je jo  zaradi cenej
še  delovne sile, moramo j a s n o  spoznati, k a j  
lahko naredimo. 

V vsakem primeru j e  proizvajalcev obut
v e  preveč. Prav zato mislim, da moramo ob
držati s v o j e  prednosti in j ih  uveljaviti .  

V i n k o  P o d o b n i k :  Želim si, da  bi bila 
proizvodnja bo l j e  pripravljena, da bi bilo 
čim m a n j  menjav .  Torej,  k o  načrtujemo 
proizvodnjo, č e  j e  le mogoče združevati 
istovrstno proizvodnjo. 

J a n a  E r z n o ž n i k :  Načrtovanje in raz
drobljenost j e  res  osnovni problem. Č e  ne
česa  ne moremo narediti, s e  j e  treba lotiti 
drugačnega načina dela. Morebiti leto raz
deliti na štiri sezone in znotraj teh obdobi j  
narediti kolekci je.  Poslovni proces bi bil 
lahko hitrejši. T o  bi morali delati načrtno in 
podprto z vrha podjet ja.  

Navdušeno 
slavje 

Izpiljen nastop godbenikov Pihal
nega orkestra godbe Alpina ob 50 - let
nici; tudi Cerkveni mešani pevski zbor 
Anton Jobst, z nekaterimi drugimi pev
ci je pripomogel k še bolj slovesnemu 
vzdušju. 

Govoril generalni direktor Alpine 
mag. Franci Mlinar. Priznanja god
benikom za zvestobo in dolgoletno po
žrtvovalno delo. Priznanja godbenikov 
iz sosednjih krajev 

Polna dvorana navdušenih poslu
šalcev je zahtevala še tri dodatne 
skladbe. 

To bi bilo kratko poročilo o zares slo
vesnem koncertu, kije bil22. novembra. 
Za uvod še zanimivost: skupaj so doslej 
godbeniki nastopili kar 1502-krat. 

Po uvodni skladbi je spregovoril 
generalni direktor Alpine Franci Mli-
nar,^ki se je v svojem slavnostnem go
voru spomnil dveh najbolj zaslužnih za 
ustanovitev Alpinine godbe: Julija 
Glihe in prvega direktorja Alpine 
Vinka Govekarja. 

Delamo ve l iko  - učinkov pa ni pravih; 
torej  moramo začeti delati drugače. V e č  po
zornosti bomo posvetili kadrom, ki j ih  ni
mamo tako malo. 

V i n k o  P o d o b n i k :  Reakci je  bi morale 
biti hitrejše, če v proizvodnji ugotovimo na
pake. ne pa  da  s e  te ponavl ja jo .  

Delo  ž i v l j e n j e :  A l i  b o  ISO s i s t e m  
k a k o v o s t i  p r i p o m o g e l  k t e m u ?  

J a n a  E r z n o ž n i k :  Ni stvar  le v delovni 
morali, ki j e  ni dovol j .  T o  j e  res  treba nad
graditi z ustreznim sistemom kakovosti .  

Trdim, da  s e  v Alpini Se na jmanj  ukvar
j a m o  s čevl j i ,  bo l j  pa s posledicami s labega  
dela. 

V i n k o  P o d o b n i k :  Včasih se  da  tudi 
s labo pripravl jeno delo izpeljati bol je ,  č e  bi 
bili v s i  za  to. Stroka bi res  morala priti b o l j  
d o  v e l j a v e .  

A l b i n  Š i f r a r :  Prav s e d a j  s m o  pred novo 
kadrovsko m e n j a v o  - spet bomo izgubili 
neka j  časa, da bodo novi l jud je  prišli d o  
istih spoznanj.  Mislim, da  g r e  za  d o k a j  kri
tično obdobje.  

Seda j  sicer delamo veliko,  vprašanje  pa 
j e ,  č e  j e  v s e  to dobro načrtovano. 

v nadaljevanju so godbeniki in pev
ci pod vodstvom dirigenta Milana 
Matičiča predstavili petnajst skladb in 
pesmi. 

Vmes so izkoristili odmore in 
podelili priznanja. Te so dobili tisti, ki 

Z a k l j u č e k :  K l j u b  še  t a k o  t r ž n o  na
r a v n a n e m u  d e l u ,  j e  v e n d a r l e  v s r e d i š č u  
d o g a j a n j a  - k o t  g l a v n i  d e j a v n i k  - č l o v e k ,  
s t r o k o v n j a k .  

Šele, č e  se  b o m o  v p r a k s i  z a v e d l i  tega,  
b o m o  l a h k o  r a č u n a l i ,  d a  b o  v s a k  o b  
p r i m e r n i  s t i m u l a c i j i  o p r a v l j a l  d e l o  k o t  j e  
t r e b a .  Pa n e  s a m ,  a m p a k  b o  u p o š t e v a n j u  
v s e h  v p r o c e s u :  o d  a n a l i z e  t r g a  - d o  n o v e 
g a  procesa,  k i  s e  b o  k o n č a l  s p e t  z u s p e š n o  
p r o d a j o .  

Č a s  j e  n a s l e d n j i  p o m e m b n i  d e j a v n i k .  
P o t e m  p a  s trošk i ,  k i  s o  d i r e k t n o  v 
p r o i z v o d n j i  i n  tisti, k i  n a s t o p a j o  z a r a d i  
b o l j  a l i  m a n j  ( n e ) p r i p r a v l j e n e  o r g a n i 
z a c i j e  i n  nedos lednost i .  

N a  t o  se  n a v e z u j e j o  n a r o č i l a  i n  
z d r u ž e v a n j e  le  teh,  d a  b i  doseg l i  n e  s a m o  
v e č j o  stor i lnost,  t e m v e č  b o l j š o  k a k o v o s t .  

T u  n a s  č a k a  m o r d a  d r u g a č e n  n a č i n  
dela.... K a k š e n ?  

B r e z  p r a v e g a  v z d u š j a ,  m o t i v a c i j e ,  
p r e d v s e m  p a  b r e z  j a s n i h  u s m e r i t e v  i n  
p o d p o r e  z v r h a  p o d j e t j a  v s e g a  tega  n i  
m o ž n o  n a r e d i t i .  

T o l i k o  v p r a š a n j  i n  t r d i t e v .  P o i š č i m o  
i n  t o  n a č r t n o  - š e  o d g o v o r e .  In  t o  v p r a 
k s i !  

Uredništvo 

so leta 1947 začeli, pa sedaj niso več pri 
godbi. Ti so: Konrad Peternelj - sode
loval pri godbi 9 let, Stanko Žakelj -
sodeloval 15 let, Franc Jereb - sodelo
val 17 let, Tine Šubic - sodeloval 28 let, 

(nadaljevanje na 10. .strani) 

Veličasten j e  bil skupen nastop Pihalnega orkestra Alp ine  in Mešanega cerkvenega pevskega zb
ora Anton Jobst, ki so ga okrepili tudi nekateri pevci iz drugih zborov (foto: Itrigita) 
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Točka, ki j e  .še posebej navdušila: naši godbeniki z mladini harmo
nikarjem Primožem Bajcem (foto: lirigita) 

O b  petdesetletnici j e  sedanjemu predsedniku Romanu Stanoniku česti
tal tudi generalni direktor Alpine Franci Mlinar (foto: Brigita) 

(nadaljevanje : 9. strani} 

Franc Ušeničnik - sodeloval 
36 let, Jože Kramperšek -
sodeloval 36 let, Cveto 
Gruden - sodeloval 40 let, 
Andrej Poljanšek - sodeloval 
40 let in Kajetan Novak, ki je 
pri pihalni i^odhi vse do 
danes. 

Valentin Bof^ataj je po
delil Gallusove značke. Enajst 
jih je pripelo bronaste, sre
brne je dobilo .k'st godbeni
kov, trije pa zlato značko, in 
sicer: Bogdan Anžič, Marjan 
Buh in Milan Matičič. 

Posebno priznanje pa so 
dali godbeniki še Kajetanu 
Novaku, ki je član od prvega 
dne do danes in še vedno igra 
klarinet, to je že 50 let: Vikiju 
Zaklju, član godbe od leta 
1949, še danes aktiven član, 
pri čemer je bil predsednik 
več kot 30 let., Ivan Reven, 
član godbe od leta 1950 dal
je, tudi še danes aktiven, 
čeprav je prestopil še sedmi 
križ..: pri godbi je že 47 let, 
Janko Rupnik, član godbe od 
leta 1954 in je aktiven še 
danes, torej 43 let. 

Ob koncu je s pihalnim 
orkestrom zaigral tudi mladi 
harmonikar Primož Bajec. 
Spet so godbeniki poželi vi
haren aplavz, tako da so 
morali svoj koncert še po
daljšati. 

A '  ^. # 

L_J_ 
Kajetanu Novaku so godbeniki /a 
njegovo 50-Ietno delo pri godbi 
izročili še posebno priznanje 
(foto: Itrigita) 

Kot se spodobi, .чо se na 
koncu v jedilnici Alpine še 
malo poveselili. 

Izkoristil sem priliko, da 
sem se pogovoril s Kajetanom 
Novakom: "Lepo se mi zdi, da 
smo to doživeli: odlično 
napredujemo in to je drugo 
zadoščenje. Zase mislim, da 
bom igral še kakšno leto, če mi 
bo dopuščalo zdravje". 

Dirigent Milan Matičič 
pa je očitno zadovoljen s svo
jimi godbeniki. Se posebno 
opozoril ne velik dosežek, to 
je na izdajo kasete, kar ne 
uspe vsakomur. 

"Upam, da bomo ob pod
pori Alpine in tudi Žirov v 

Po koncertu Pihalne godbe so se godbeniki srečali še v Alpini. Z leve 
generalni direktor Franci Mlinar, dolgoletni predsednik in godbenik 
Viki Žakelj  in dirigent Milan Matičič 
(foto: Hrigita) 

celoti še napredovali. Če ne 
ho podpore, pa taka dejav
nost lahko zelo hitro pro
pade. Zelo pomembno je tudi, 
da se godbeniki usposab
ljajo, pripravljajo mlade, ki 
bodo lahko nadaljevali tradi

cijo. Pa še nekaj hi poudaril: 
tako vztrajnih ljudi, kot so 
Žirovci, ni nikjer." 

To pa je tudi jamstvo za 
uspeh, kajne. 

N e j k o  Podobnik 

Z A H V A L A  
Pihalni orkester A l p i n a  se z a h v a l j u j e  C e r k v e n e m u  mešane

m u  p e v s k e m u  zboru,  k i  j e  s k u p a j  z Mešanim p e v s k i m  z b o r o m  
u p o k o j e n c e v  "Srebrni g las"  in p e v k a m i  Kresnic, p o d  s k u p n i m  
n a s l o v o m  Cerkveni  mešani  p e v s k i  z b o r  " A n t o n  Jobst" sodeloval  
pri s n e m a n j u  kasete o b  5 0  - letnici Pihalnega orkestra Alpina.  
Iskrena hvala  z b o r o v o d j i  A n t o n u  Čadežu.  

Pihalni orkester 
Alpina 
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k r o n i k a  DOGODKOV 
lx  strokovnih s l u i b  i n  proizvodni l i  oddeilcov, predstavitev n o v i l i  dosežkov,  inovaci j,  u k r e p o v ,  razpisi  nagrad.  

Slabosti, ki jih vidimo pri drugih, so v nas samih 
h'o Mohorič iz Račeve pri Žirelije Student šestega letnika medicine 

na medicinski fakulteti r Ljubljani. Ivo bi bil le eden izmed mnogih 
mladih fantov, ki končujejo medicino, če se ne bi ukvarjal tudi z alter
nativnimi oblikami zdravljenja. Že več let zdravi z hioenergijo, za kar si 
je leta 1995 pridobil tudi spričevalo instituta za raziskovanje in uporabo 
bioenergije, univerze v Torinu. Je tudi član združenja hioenergetikov 
Slovenije. Žirovci ga poznamo tudi po tem, da leto za letom vodi tečaj 
avtogenega treninga in meditacije, letos .чат, brez brata Mitje, ki .vf prav 
tako ukvarja z alternativnim zdravljenjem in se je odselil iz Žirov. Tečaji 
privabljajo .stalne obiskovalce, v.sako leto pa nastane tudi nova začetna 
skupina. To pa Se ni vse. Ivo s svojim zrelim odnosom do sveta, oh 
poglobljenem študiju, za druge .študente sicer neobvezne literature, spo
znava tudi drugačno plat življenja in vzrokov za bolezni, ki so danes tako 
pogoste. Ena izmed njih, ki jo medicina še ni uspela premagati, je tudi 
rak. Kako ga zdraviti, zakaj nastane? Večna vprašanja, nedokončani 
odgovori. Ivu .че je ponudila edinstvena priložnost, da .se pobliže .seznani, 
kako se zdravljenja te bolezni lotevajo v Angliji. Vse to, predvsem pa nje
gov študij v Angliji, je bil povod, da smo se odločili, da mu namenimo 
nekaj pozornosti. Ivo si jo s .svojo dejavnostjo vsekakor zasluži. 

DELO ŽIVLfENJE: "Kako je sploh prišlo do tega, da si odšel na 
študij v Anglijo?" 

Ivo Mohorič: "Letos .spomladi je bil v Ljubljani .seminar dr. Rosy 
Daniel z univerze v Bristolu, ki je direktorica klinike za komplementarno 
zdravljenja raka. Organizirala ga je profesorica Darinka Gomišček, ki 
je zbolela za rakom in si ga z alternativnim pristopom tudi sama poz
dravila. Z gospo Darinko se osebno poznava in me je predstavila gospe 
Daniel, ki je sicer zdravnica, ukvarja pa se tudi z alternativo. Ker .so na
jine življenske usmeritve podobne, me je povabila, naj se udeležim študi
ja v Bristolu." 

DELO ŽIVLJENJE: "Kdo lahko študira na tej univerzi?" 
Ivo Mohorič: "To je podiplomski štiulij, vendar je sistem izobraže

vanja i' Angliji povsem drugačen kot pri nas. Ker .še nimam diplome, sem 
imel zelo veliko srečo, da .sem bil izbran. V naši skupini je petnajst štu
dentov, večinoma zdravnikov ali psihologov z bogatimi izku.šnjami s po
dročja medicine in raznovrstnih oblik alternativnega zdravljenja. Večina 
jih je iz Anglije, kjer .sta uradna medicina in alternativa tesneje sodelu
jeta; smo pa tudi predstavniki drugih, zelo različnih držav." 

DELO ŽIVLJENJE: "Lahko poveš nekaj o tem centru." 
Ivo Mohorič: "Bristol Cancer Help Center je bil ustanovljen leta 

1983, z nahienom zdravljenja raka na drugačen, alternativen način. 
Odprl ga je angleški princ Charles. Tudi največji ^el .stroškov .se finan
cira iz proračuna kraljeve družine. Klinika veliko's<)deluje tudi z drugi
mi univerzami in inštituti za raziskovanje raka v državi in izven nje." 

DELO ŽIVLJENJE: "Kako poteka zdravljenje?" 
Ivo Mohorič: "V centru .seprepletata ortodoksno in komplementarno 

zdravljenje. Nekateri izberejo oba načina, drugi .se odločijo .samo za eno 
pot. Uspehi so izjemni. Gre za to, da .se človeka obravnava kot celoto, ki 
je sestavljena iz več komponent. Zastopajo filozofijo, da rak ni .samo 
problem telesa, ampak ga povzroči način življenja. Rak je rezultat 
neskladja med čustvi, duhom, telesom in umom. Zato je pri zdravljenju 
potreben celostni pristop, ki zajame človeka na v.seh teh ravneh. 
Ozdravitev ne pomeni .samo ozdravitev bolezni, temveč skozi preobrazbo 
osebne rasti odkritje osnovnega vzroka za nastanek raka, .spremembo 
življenske filozofije in razmišljanja. Ogromno dajo tudi na prehrano. 
Tam ni kave, soli, sladkorja; jedo le makrobiotično ter polnovredno vita
minsko hrano in to v majhnih količinah. Tako .se prehranjujejo tudi 
zdravniki. V centru je izjemno vzdušje domačnosti in ne daje vti.sa bol
nišnice. Zdravniki .so v civilu, odprti in prijazni. Pacienti pridejo za en 
teden ali več; velikokrat prihajajo samo na dnevne terapije in delavnice 
sproščanja, meditacij in podobno. " 

DELO ŽIVLIENJE: "Kako pa je s stroški šolanja in bivanja?" 
Ivo Mohorič: "Stroški so poseben problem. V začetku sem upal, da 

bom dobil štipendijo v Angliji, vendar so to možnost zavrnili, ker nisem 
njihov državljan. Brez plačila šolnine in stroškov bivanja v tem centru 

1= '4 
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Ivo Mohorič /, direktorico univerze v Bristolu dr .  Rosy Daniel. V 
spomin na srečanje j i  j e  poklonil klekljano čipko, na kateri sta upo
dobljena čevljar in čipkarica in tako ponesel v svet tudi del ž.irovske 
tradicije in kulture 

pa .študij ni mogoč. Veliko stane tudi prevoz. Obrnil .sem se na ministrst
vo za znanost in tehnologijo, vendar brez uspeha. 

Zato .sem se oprl na zadnjo možnost in zaprosil za .sponzorstvo pod
jetja in po.sameznike v Žireh. Nekateri so se velikodušno odzvali in prvi 
del študija je za mano. Že prvem delu .smo si izbrali temo za projektno 
nalogo. Vsak ima .svojega mentorja. Izbral sem si področje psihone-
vroimunologije. Ker v Sloveniji ni tovrstne literature, .sem jo naročil iz 
Amerike. V februarju me čaka drugi, konec maja pa tretji del študija v 
Bristolu. Financiranje teh dveh je še odprto, vendar sem prepričan, da 
mi bo tudi tokrat uspelo zbrati potreben denar. 

Ob tej priliki .se prisrčno zahvaljujem v.sem, ki ste pri.spevali za moj 
študij, predvsem pa Alpini, Etiketi. KGZ Sori, občini Žiri, nekaterim za
sebnim podjetjem ter vsakemu posamezniku, zakaj vsak še tako majhen 
dar, ki je dan iz srca, pomeni veliko. Seveda .se priporočam tudi za 
naprej." 

DELO ŽIVLJENJE: "Veliko se srečuješ z raznimi ljudmi, spoznavaš 
njihove .stiske, probleme in težave. V .svojih poglobljenih študijih si prišel 
že do marsikaterih .spoznanj." 

Ivo Mohorič: "Težko je na kratko povedati neko življensko resnico 
ali spoznanje. Ker .sem Žirovec, se bom omejil na problem, ki ga opažam 
v domačem kraju. Preveč energije potrošimo, da se ukvarjamo s stvar
mi, ki nas ne zadevajo. Ljudje hi se morali bolj obrniti va.se in manj gle
dati na druge. Rc.ševati bi morali .svoje probleme. Ko .se ukvarjamo z 
drugimi in v njih vidimo slabe strani, se ne zavedamo, da .so te slabosti 

bi.stvu v nas. Misel je energija, ki se odbija nazaj k nam in če je dobra 
bo taka prišla tudi v nas, če je slaba, pa z njo najbolj škodujemo drugim 
in zlasti .sebi." 

DELO ŽIVLJENJE: Za konec, kako zmoreš vxc to, kar počneš. Od 
kje moč, da ne ostaneš na poti, ampak .se prizadevaš in trudiš, da oseb
nostno rasteš in to skušaš posredovati tudi drugim?" 

Ivo Mohorič: "Kar delam, delam s srcem. Če bi ne občutil zado
voljstva, ne bi zmogel v.seh teh naporov. Pot je bila težka in mogoče .se 
šele .sedaj počasi kažejo .sadovi dolgoletnega dela. Srečeval .sem .se z 
raznimi ponižanji, preverjanji... Toda to jemljem kot izkušnje, ki človeka 
utrdijo. Največje zadovoljstvo je, ko prideš do .spoznanja, da lahko člove
ka, ki ti je povzročil gorje, .sprejmeš kot učitelja in da lahko v težkih 
preizkušnjah vidiš lekcijo življenja, ki jo moraš preiti na .svoji zemeljski 
poti." 

Jožica Kacin 
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k r o n i k a  DOGODKOV 
I z  strokovnih  s l u i b  i n  proizvodni l i  oddelicov, predstavitev n o v i l i  doseiicov, inovaci j ,  uicrepov, razpisi  nagrad...  

Vsi vrhunski  športniki tokrat na žirovskcm odru  Nekdanj i  rcpre/.entant v smučarskih skokih Bogdan Norčič j e  bil 
osrednj i  gost 

Spet elitna 
prireditev 

Srečanje  s prvaki  osta ja  v 
Žireh tradicionalno. Glavna or
ganizatorja Srečo Gaber in Saša 
Pivk sta tudi letos v dvorano 
Svobode privabila vrsto  vrhun
skih tekmovalcev in pevcev,  ki 
v srečanju drug  z drugim in ob
činstvo razkri je jo  v s o  radoži
vost,  moč, spretnost, pa tudi ple
menitost, pogum in človečnost.  

Ž e  lani s m o  doživeli  podob
no zanimivo srečanje, zato j e  
letošnja obetala š e  več.  

Tisti,  ki s m o  bili tam, n i smo 
bili razočarani. Marsikomu j e  
b i lo  to popoldne ce lo  prekratko 
in v e r j a m e m ,  da  b o  zlasti  ne
katerim n a j m l a j š i m  predstav
l ja lo  enkratno in nepozabno 
doživet je .  

S športniki s m o  v razgovorih 
podoživeli  nekatere nj ihove naj
lepše pa  tudi težke trenutke. 
Rokometašica T a n j a  Polajnar, 
poleg  drugih lepih trenutkov, ne 
more pozabiti pozornosti, k o  j o  
j e  obiskala državna reprezentan
ca  in j i  izrazila sočutje tik p o  
izgubi očeta. 

Martin Strel j e  podoživl jal  
s v o j e  podvige  čez  Rokavski  pre
liv in pozdravil  v s e  Žirovce. 
Irena A v b e l j ,  ena najbol jš ih pa-
dalk na svetu, s e  j e  spominjala  
s v o j e  s lučajne odločitve za  
padalstvo pri dvajsetih.  In ni 
j i  žal.  Iztok Čop j e  skušal  pri
bližati občutke z vrhunskih 
tekmovanj.. .  

Andre ja  Grašič, ki nastopa z 
Alpininimi čevl j i  in tudi sodi v 
svetovno elito, j e  povedala svo

j e  upanje, da b o  uspešna v 
ol impijski  sezoni, ki j e  pred njo.  
In tako naprej.... 

O svoj ih  izkušnjah z vrhun
skih tekmovanj  j e  govoril  tudi 
naš Uroš Vehar.  

Osrednji  gost  večera j e  bil 
nekdanji  smučarski skakalec in 
državni prvak Bogdan Norčič, 
ki j e  s e d a j  trener. 

Spomnil s e  j e  s v o j e g a  skoka 
v Planici - 181 metrov, š e  pre
den j e  bila skakalnica povečana. 

" V  današnjih razmerah bi 
š lo  preko 2 0 0  metrov",  j e  za
trdil. 

Spomnil s e  j e  tudi žirovskih 
skakalcev,  ki j i h  j e  vedno zelo 
cenil. 

"Mis l im,  d a j e  škoda, da  Žiri 
n imajo  bol jš ih pogo jev  za  so
dobno vadbo, s a j  j e  tu vedno ve
liko nadarjenih mladih fantov" .  

Večer  s o  s svo j imi  pesmimi 
obogatili  tudi znani pevci:  
Damjana Golavšek,  Vi l i  Resnik 
in gost s Hrvaškega Davor 
Radolfi .  

V s i  s k u p a j  s o  s e  nato s 
športniki v red  pomerili še  v 
petju in kvizu znanja - drug  o 
drugem. 

Prireditev j e  podprla poleg 
glavnih pokrovitel jev Alpine in 
Avtosalona Lušina iz Gosteč, še  
vel iko podjetnikov iz Žirov in 
Gorenjske.  Čisto na koncu -
prav škoda,  da  s o  nekateri za
mudili iz jemno priložnost za  
s reč n j e  z našimi najbol jš imi  
športniki. 

N. P. 

f .  

Saša IMvk v pogovoru z A n d r e j o  
(•ru.šič in Urošem Vehar jem 

Hrvaški pevec Davor Radolfi j e  
dobil kar prisrčen stik s poslušalci 

ШЋ' 
(lostje in obiskovalci prireditve Večer s prvaki,  ki j e  bila konec no
vembra  v Žireh 

Žirovci uspešni na krosu Dela 
Konec oktobra j e  v Velenju po

tekalo že 32. tradicionalno tek
movanje v krosu občinskih repre
zentanc za pokale Dela. Letošnja 
zaključna prireditev, ki j e  bila na 
državni ravni, j e  privabila tisoč tek
movalcev iz vse Slovenije. 

Na razgibani progi j e  nastopila 
tudi štirinajstčlanska žirovska ekipa. 

Največji uspeh j e  dosegel Miha 
Vehar, z drugim mestom in s tem 

potrdil letošnje cxilične rezultate. 
Prav tako odlična sta bila Cene 
Šubic, s četrtim in Peter Lamovec 
z osmim mestom, ki sta nastopila 
v veh mlajših kategorijah. 

To j e  bilo letošnje zadnje atlet
sko tekmovanje. 

Vsi si želimo, da bi take rezul
tate ponovili tudi prihodnje leto. 

Borut Malavašič 
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k r o n i k a  DOGODKOV 
• ^ » t r o k o v n i h  služb i n  p r o i x v o d n i h  o d d e l k o v ,  predstavitev n o v i h  dosežkov,  inovaci j,  u k r e p o v ,  razpisi  nagrad... 

Skakalnice bodo kmalu 
pripravljene 

Okolica b o  v pr ihodnje  pravi rekreacijski center 

v septembru in oktobru 1997 se 
j e  smučarski skakalni klub Alpi-
na lotil zemeljskega plazu (na 50 in 
70-metrski skakalnici) v Novi vasi. 
Vemo. da od leta 1988, ko j e  bil tu 
plaz, naSi mladi tekmovalci niso 
koristili 50 - metrske skakalnice, 
večja pa j e  bila uporabna samo pri 
obilnih snežnih razmerah. 

Po predhodnih .številnih stro
kovnih razgovorih in ogledih z 
različnimi strokovnjaki (geologi) in 
tistimi, ki kot izvajalci rešujejo tako 
vrste zemeljskih usadov in plazov, 
smo se septembra dejansko lotili 
dela. Temu j e  pripomogla odobritev 
sredstev na odboru za šport in rekre
acijo pri občini Ziri, v višini mili
jona tolarjev. Ocenjujemo, da bodo 
celotna dela stala blizu dva mili
jona, zato j e  odbor jamčil še za 
dodaten milijon, ki bo na razpolago 
leta 1998. Na odločitev j e  močno 
vplival tudi izvajalec s svojim opti
mizmom. Ob tem naj še dodam, da 
j e  zemljišče na področju 50 in 
70-metrske skakalnice, v izmeri 
nekaj več kot dva ha, v lasti SSK 
Alpina; s tem pa so dani osnovni 
pogoji za dolgoročni razvoj smu
čarsko skakalnega centra pri nas. 

Kot rečeno, j e  izvajalec pripe
ljal v začetku septembra 24 - tonski 
bager, ki j e  naslednji dan zarohnel 
po stnnem pobočju pri "Krajerju" 
ob skakalnici. Seveda smo pred tem 
pripravili material, predvsem preko 
30 pilotov iz železniških tirnic, za 
katere s e j e  tudi dogovoril g. Bone v 
Novi Gorici, Kot zanimivost - to so 
tirnice stare avstroogrske proge iz 
leta 1894. 

V septembru in deloma v okto
bru so intenzivno potekala dela 
na skakalnici, ne samo s strojem, 
ampak tudi ob pomoči članov kluba 
in ljubiteljev smučarskih skokov. 

tako da j e  bilo opravljeno tudi 
655 prostovoljnih ur. Pri tem ne 
morem mimo tega, da ne bil omenil 
na,̂ ega člana in trenerja Mira Pivka, 
k i je  opravil daleč največ delovnih ur. 

Še nekaj o sami gradnji. Vgra
dili smo približno 135 m drenažnih 
cevi, v drcnažne jarke pa smo nasuli 
približno 70 m' separiranega dre-
nažnega gramoza. Poleg tega pa 

zemljišč Janezu Lazarju, Metodu 
Zaklju in Bojanu Mlinarju, da so 
nam dovolili izpeljavo tekaške pro
ge po njihovem svetu. 

Ob tem ne smemo pozabiti lju
di, ki so nam to omogočili s spon
zoriranjem: od izvajalca gospoda 
Boneta, Janeza Kavčiča, Francija in 
Cveta Žaklja s traktorji in še števil
ni s prostovoljnim delom in seveda 
našega glavnega sponzorja Alpine, 
d.d. in občine Ziri, Mercatorja Sore 
z materialom, Bogdana Podobnika 
za prevoz stroja in Eda Albrehta za 
pomoč pri dostavi in pripravi pilo
tov ter Tonija Erznožnika iz firme 
"Lesko" za les za ograjo. 

Skratka.mislim, da smo se dela 

lotili odgovorno, temeljito in raci
onalno, z željo, da se na tem po
dročju narava ne bo več poigrala in 
da bomo lahko po temeljiti osušitvi 
terena v nekaj letih, skakalnici po
krili z umetno snovjo. S tem pa bi 
dobili letno-zimski skakalni center, 
ki bi pritegnil v naš kraj skakalce in 
njihove trenerje tudi poleti. 

Če smo delo opravili temeljito, 
bo seveda pokazal čas, vsekakor pa 
se Žirovcem obetajo v letošnji zimi, 
v decembru in januarju dve tekmi za 
državni pokal in dve za državno 
prvenstvo v smučarskih skokih in 
nordijski kombinaciji. 

Janez Kosmač 

Bo država še naprej 
podpirala razvoj Zirov 

Smučarska skakalnica v Žireh Jc 
letos doživela temeljito prenovo 

smo iz struge Račeve navozili v pri
bližno 110 traktorskih urah preko 
270 m3 gramoza. Ob skakalnici 
smo izravnali določene predele na 
pobočju od skakalnic proti Račevi, 
da bomo pozimi lahko s teptalcem 
teptali progo za smučarski tek. S 
tem j e  omogočena izpeljava zah
tevnejše tekaške proge in organi
zacija pomembnejših tekaških tek
movanj in tekmovanj v nordijski 
kombinaciji. Naj izkoristim pri
ložnost in se zahvalim lastnikom 

Sredi meseca novembra sta 
Ziri obiskala minister za okolje 
dr .  Pavel (Gantar in poslanec 
državnega zbora Maks Lavrinc iz 
Kamnika.  Morda s e j e  komu v za
četku zdelo, d a  b o  to sestanek 
stranke Liberalne demokraci je  
Slovenije - pa se j e  kmalu po
kazalo, d a  b o  to razgovor o 
mnogih vprašanjih,  ki nas tarejo 
v okol ju.  Temu j e  pripomoglo tu
di  dejstvo, d a  so bili na sestanku 
tudi župan Bojan Starman, pod
župan Anton Oblak in nekateri 
občinski svetniki - pa tudi precej 
drugih občanov. Izvedeli smo, d a  
se b o  nadaljevala podpora vlade 
razvoju Žirov, sa j  j e  že odobreno 
20 mil i jonov tolarjev (4 mil i jone 
za čiščenje odpadnih voda in 
16 mil i jonov za ureditev infra
strukture v bodočem stanovanj
skem naselju v Plastuhovi grapi). 

Dr. (Gantarje poudaril, da ve
liko pozornost posvečajo ureja
n j u  vodnega režima. Prioriteti sta 
zlasti obramba proti poplavam in 

V ci l ju na krosu Dela v Velenju 

čiščenju voda. Tudi  sistematične
m u  ravnanju  z odpadki  bodo še 
naprej  namenjal i  veliko pozor
nosti, sa j  podpira jo  tako regio
nalne deponije, o b  predhodnem 
ločevanju odpadkov.  Pri tem n a j  
bi se kompostiranje odvi ja lo  v 
občinah - ločene odpadke b i  zbi
rali v regijah. 

V Sloveniji sta predvideni 
tudi d v e  sežigalnici odpadkov -
ena od teh blizu Ljub l jane,  
kamor  b i  se priključila tudi (Go
renjska. 

Za ure jan je  okolja Je zelo 
pomembna ustrezna zakonodaja. 
Kot kaže, b o  le ta v pr ihodnje  
bol j  naklonjena graditeljem, sa j  
b i  več pristojnosti imele občine. 
Lokacijskega dovol jenja  ne bi 
bilo več treba, temveč le grad
beno. Cel postopek n a j  hi bil tudi 
bistveno bol j  poenostavljen, kar  
pa ne b o  tako enostavno, sa j  so 
mnogi o b  dosedanji  praksi kar  
dobro  zaslužili. Zato b o  dobro
došla podpora občin in županov. 

Oglasili so se tudi predstavni
ki občine Žiri: Bojan Starman, 
Tone Oblak in Franci More, ki Je 
pr i  občinskem svetu zadolžen za 
okolje. Poudarili so, d a  so Žiri v 
zadn jem času veliko vlagale v 
zaščito vodnih virov, obnovo in 
tudi kanalizacijo, sploh v ureja
n j e  prostora za stanovanjsko 
gradnjo.  

Tud i  odlaganje odpadkov j e  
že bol je  urejeno, pri čemer bo tre
ba še k a j  narediti, d a  b o  sortira
n j e  odpadkov - kot j e  treba. 

Razvila se j e  živahna razpra
va, v kateri so prisotni opozarjali  
na težave, k i j i h  imajo, d o  tega k a j  
pr ičakujejo  od  države, d a  b o  ure
dila. 

(nadaljevanje na 14. strani) 
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k r o n i k a  K R A J A  
D o g o d k i  s p o d r o i j a  širših Interesov, šolstvo, zdravstvo,  акс1|е k r a j a n o v ,  k u l t u r a ,  šport, potopisi,  pisma. 

Nekateri predsedniški kandidati so sc predstavili tudi na Radiu Sora v Žireh; z leve: Franc Miklavčič in Marjan Poljšak, dr .  Jože Mernik in Tone 
Peršak; na sliki manjka  Marjan Cerar 

: 

Na volišču št. 103 v družbenem domu Partizan 

(nadaljevanje s 13. strani) 
V prihodnjem letu se nam žc 

obeta tudi obnova dela ceste 
Trebija-PodRora, ki j e  sedaj  po
leg omenjenih razmer v Skof j i  
Loki zelo nujne. 

Žirovski predstavniki so se 
zavzeli tudi za to. da bi del denar
j a ,  ki ца j e  naša občina namenila 
za državno cesto, dobili vrnjene
ga za druge  komunalne namene. 

Skratka, ugotovili smo, da bo 
za ure jan je  okolja v prihodnje 
namenjenega veliko denar ja;  po 
trditvah ministra - dvakrat  toliko 
kot lani (1 milijarda Sit). Seveda 
pa j e  potreb toliko, da j e  stvari 
možno urejevati le postopoma - v 
več desetletjih. Potrebe Slovenije 
na tem področju presegajo sred

stva, ki so, na primer, namenjena 
za gradnjo  avtocest. Zanimiva pa 
j e  še ugotovitev dr .  ( iantar ja,  da 
se prav  na področju okolja kaže, 
da znamo Slovenci d r u g  drugemu 
kar  dobro nagajati, zato n a j  bi v 
prihodnje pritožbeni postopek 
omejevali. Pri tem seveda mora
mo skrbeti, da bodo l jud je  ustrez
no zaščiteni. 

Maks Lavrinc j e  prisotne na 
koncu seznanil z načrti vlade in 
parlamenta. Očitno j e  v pripravi 
in postopkih veliko zakonov, ki 
n a j  bi v prihodnje posodobili vse 
življenje. Ko bodo za nami take 
neumnosti kot j e  npr. zakon o lus-
traciji.  Ali pa predvolilni čas, ki 
poraja  veliko govorjenja,  ki j e  j e  
za našo prihodnost nepomembno. 

Praznika ne 
spreminjamo, 

grba ne sprejemamo 
Referendum, ki je hil v Žireh 

hkrati s predsedniškimi volitva
mi, je pokazal, da je krajevni 
praznik 23. oktober (kot dan os
voboditve Žirov) zelo v zavesti 
Žirovcev, saj je za novopredla-
gani praznik (23. december -
dan, ko smo v Žireh uvedli ulični 
sistem), glasovalo le 36,45 % 
volilcev. 

Za predlagani grb je glaso
valo 49,43 % volilcev. To po
meni, da je za sprejem zmanj
kalo 17 glasov. 

Ko razmišljam o teh rezul
tatih, menitn, da je poleg žc tra
dicionalnega praznika (23. ok
tobra), za katerega se je pred 
referendumom zavzemala tudi 
"Civilna iniciativa", kot dne na 
katerega smo upravičeno lahko 
ponosni, na rezultat vplivalo 
tudi dokaj zapleteno in celo ne
razumljivo vprašanje na glasov
nici. To seje videlo tudi iz pre
cejšnjega števila neveljavnih 
glasov (360). 

N.P. 

alpina ̂  
50 let Športa in mode 

Fotografije: Jožica Kacin, Nejko Podobnik in 
Brigita Grošelj  

Poslanec državnega zbora Maks Lavrinc, minister za okolje dr .  Pavle 
(iantar in predstavnik LDS za Žiri Horut Istinič 

K o l o f o n  
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Ivo Pivk. Rada Žakelj, Nejko Podobnik - f;lavni in odgovorni urednik, 
folo: N. Podobnik. Naklada: 2.400 izvodov. Tisk: Gorenjski tisk, 
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